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«Abai is the great poet of Kazakh culture».

Подготовила учитель английского языка:  

Рогова Виктория Викторовна
Первый поэт казахов – Абай Кунанбаев.
Ни в раннем, ни в позднем периоде истории
казахов не известно имя поэта,
превосходящего его по величию духа
Ахмет Байтурсынов

Ведущий 1:
 - Дорогие учащиеся, этот год знаменатьный, он посвящен 175-летию со дня рождения великого казахского поэта-просветителя Абая (Ибрагима) Кунанбаева. 
Абай Кунанбаев – великий сын казахского народа, память о котором сохранилась через века. Его именем названы улицы в Египте, Индии, Германии, России и многих других странах.
Абай Кунанбаев служит источником вдохновения для людей всего мира. Скульпторы создают памятники, художники рисуют картины, поэты слагают удивительные стихи…

Abay's main contribution to Kazakh culture and folklore lies in his poetry, which expresses great nationalism and grew out of Kazakh folk culture. Before him, most Kazakh poetry was oral, echoing the nomadic habits of the people of the Kazakh steppes. During Abay's lifetime, however, a number of important socio-political and socio-economic changes occurred. Russian influence continued to grow in Kazakhstan, resulting in greater educational possibilities as well as exposure to a number of different philosophies, whether Russian, Western or Asian. Abay Qunanbayuli steeped himself in the cultural and philosophical history of these newly opened geographies. In this sense, Abay's creative poetry affected the philosophical thinking of educated Kazakhs.
 Главный вклад Абая в казахскую культуру и фольклор заключается в его поэзии, которая выражает большой национализм и выросла из казахской народной культуры. До него большая часть казахской поэзии была устной, перекликающейся с кочевыми привычками народов казахских степей. Однако за время его существования произошел ряд важных социально-политических и социально-экономических изменений. Российское влияние продолжало расти в Казахстане, что привело к расширению образовательных возможностей, а также к знакомству с рядом различных философий, будь то русская, Западная или азиатская. Абай Кунанбаюли погрузился в культурную и философскую историю этих недавно открытых географических областей. В этом смысле творческая поэзия Абая повлияла на философское мышление образованных казахов.

As a gifted interpreter Abai gave Kazakh people to enjoy the pearls of russian classic literature. During 15 years he translated more than 50 works of russian writers like Pushkin, Lermontov, Krylov etc. Abai's literary legacy also includes a number of ballads dedicated to eastern and western themes. Among these fictional pieces like "Mas'ud" (1887) and "Alexander,"
Как талантливый переводчик Абай дал казахскому народу возможность насладиться жемчужинами русской классической литературы. За 15 лет он перевел более 50 произведений русских писателей, таких как Пушкин, Лермонтов, Крылов и др. Литературное наследие Абая включает также ряд баллад, посвященных Восточной и Западной тематике. Среди таких вымышленных произведений, как "Масуд" (1887) и " Александр,"

The great poet of the steppe, not understood by his own people, remained alone, face to face with God. All his powers were dedicated to the enlightenment of his people, but the people only appreciated the enchanting melodies of his songs, and did not comprehend the deep essence of his thoughts, did not follow his wise advice.
Великий поэт степи, не понятый собственным народом, остался один, лицом к лицу с Богом. Все его силы были направлены на просвещение своего народа, но народ только ценил чарующие мелодии его песен, не постигал глубокой сути его мыслей, не следовал его мудрым советам.

That was the beginning and the end of the tragedy of Abai. He is buried near his wintering in Zhidebai valley, not far from Chingiz mountains. 
Это было началом и концом трагедии Абая. Он похоронен рядом со своей зимовкой в Жидебайской долине, недалеко от чингизских гор.
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	HILDHOOD
	Abai’s mother and grandmother were…

kind, warm-hearted and good-natured people

	What person was father Kunanbai?
He was very strict

	When and where was Abai born?
He was born in 1845 in Abai settlement near the city of Semei

	What mother and granmother taught Abai from childhood?

Mother Ulzhan and granmother Zere told little Abai a lot of interesting stories and legends of Kazakh people.

	When did Abai go to school and what did he learn there?
Abai went to a religios school at the age of 9. But when he was 13 he began to learn Russian and entered the Russian school in Semei. 


	DEVELOPING
	Who was Abai?

Abai was a great Kazakh poet, musician and writer

	Whose books he liked to read?
He liked to read books of great Russian poets and writers: Pushkin, Lermontov, Krylov. 

	What do you know about ” Words of Abai” ?

There are 45 Words of Abai and they were translated into many foreign languages

	Kazakh people are …of their great poet. 

proud
	What is the main contribution to Kazakh culture and folklore  of Abai?
Abay's main contribution to Kazakh culture and folklore lies in his poetry



